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Je tady nový rok 2025 a školní rok se pomalu přesouvá do 
druhé půlky. Společně se můžeme poohlédnout za minulými 
měsíci a za tím, jak jsme je ve školce prožili. Prosinec je pro 
děti nejočekávanější měsíc v roce a právě ten jsme si napl-
no užili. Mikulášská nadílka, zdobení stromečku i vánoční 
nadílka – to je zaručený recept pro chvíle radosti a dojmů. 
Abychom je prožívali i s těmi nejbližšími, přichystali jsme  
i setkání s rodiči. Některé třídy připravily vánoční besídku se 
zpíváním koled, jiné pozvaly rodiče na vánoční tvoření. Děti 
z naší školy také společně se základní školou vystoupily na 
„Živém Betlému“. Tento program dokázal zahřát u srdce 
všechny přítomné a je krásné, že alespoň na chvíli dokázal 
všechny spojit kouzlem vánočním.

Třída Sluníček se zúčastnila soutěže: „O nejkrásnější vá-
noční stromeček“ a umístila se na krásném třetím místě. Za 
odměnu jsme na konci ledna navštívili Zahradní centrum ve 
Valašském Meziříčí. Tam pro nás připravili tvořivé dopoled-
ne i pohoštění. Dětem se to moc líbilo a my moc děkujeme za 
vaše hlasy v soutěži. Děkujeme                      Bc. Ivana Gefingová

MŠ Krhová-v naší mateřské škole se pořád něco děje

 Ze života školky

DEN POEZIE
Během poloviny listopadu se opět konal festival DEN 

POEZIE. Ten je pořádán již 25 let a to na počest narození  
K. H. Máchy ve více než padesáti městech a obcích v ČR. Ten-
tokrát se literatura propojila i s dalšími uměleckými obory  
v tématu: Na hrázi hudby. Naši předškoláci ze tříd Sluníček 
a Rybiček se již tradičně setkali se studenty gymnázia ve Val. 
Meziříčí. 

Při prvním setkání si všichni společně zazpívali a zahrá-
li na Orffovy nástroje, poté se studenti i děti pustili do ma-
lování obrazů zvířat. Druhé setkání probíhalo v prostorách 
Městské knihovny ve Valašském Meziříčí. Zde jsme strávili 

celé dopoledne v příjemném 
prostředí knihovny a čítárny. 
Na hudbu A. Dvořáka – Ráj 
skřítků vznikla moc krásná ta-
neční choreografie a výtvarná 
díla plná víl, skřítků a bludi-
ček. Hrálo se společně loutkové  
i opravdové divadlo.

Děti i studenti si společ-
ně moc rozuměli, proto jsme 
byli na gymnázium pozváni  
i v prosinci. V aule na pódiu 
jsme vystoupili s vánoční be-
sídkou. Děti, v andělských pře-
vlecích, zazpívaly koledy, řekly 
básničky a zatancovaly. Byl to 
moc krásný společný předvá-
noční čas.       Daniela Skýpalová
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Na palubě Rybiček se toho opět hodně událo! Naše Rybičky 
už tvoří skupinky nejen sobě rovných, tedy nováčci s nováč-
ky a starousedlíci se sobě podobnými, ale s radostí můžeme 
sledovat, že si spolu hrají Rybičky napříč všemi věkovými 
skupinami. A to je skvělé na této rozmanitosti třídy.  Malé 
děti se učí od velkých a umí si říct o pomoc, naopak vel-
ké děti se učí toleranci, naslouchání a rády pomáhají těm 
menším.
Kroužek se nám každý týden proměňuje. Z martinských 
básniček a písniček jsme přešli do vánočních a zimních, 
tříkrálových a teď už směřujeme k masopustním. Pohádky o 
odvaze, soucitu a moudrosti vystřídaly ty o ptáčcích, a nako-
nec o zvířátkách. Vyrábíme, pečeme, zpíváme a tancujeme. 
Každý měsíc nás navštěvuje paní Bariczová s dětskou jógou. 
Bavíme se o zimních sportech a oblékání v zimě.
A nezapomínáme na lopaty, odrážedla, vaření i hry “na” 
(kuchaře, princezny, policajty apod.). Předškoláci navštěvují 
pravidelné lekce tělocviku s trenérem, účastnili se prožitko-
vé exkurze v zámku Kinských - Ptáci na krmítku. Závěrem 
ledna jsme podnikli dobrodružnou expedici na Severní pól s 
Eskymákem Inu a Nuukem!                                    Bc. Zuzana Rejchrt

Děti, které dovrší šesti let v rozmezí od 1.9.2025 do 31.8.2026 
mají povinnou docházku k předškolnímu vzdělávání v po-
sledním roce před nástupem do základní školy.
Minimální délka docházky je pro předškolní děti stanovena 
na 4 hodiny denně dopoledne. 
Rodiče předškolních dětí, které spádově patří do naší ma-
teřské školy, ale jsou zapsány v jiné MŠ, mají povinnost tuto 
informaci předat ředitelce spádové mateřské školy.

V naší mateřské škole jsou tři věkově smíšení běžné třídy. 
Do těchto tříd jsou přijímány děti zpravidla od 3 do 7 let, podle 
dosažených bodů za splněná kritéria. Hodnotí se především
spádovost, tedy trvalý pobyt dítěte v obci a věk dítěte. 
Všechny třídy vzdělávají děti dle školního vzdělávacího pro-
gramu „JSME VŠICHNI NA JEDNÉ LODI”.

Děti s vadou zraku a řeči jsou zařazeny do dvou speciálních 
tříd. Obě speciální třídy jsou prostorově propojeny, pedago-
gové jsou navzájem v kontaktu a společně konzultují postupy 
u všech skupinově integrovaných dětí, u nichž se vzájemně 
kombinují vady zraku s vadou řeči, přesně v duchu našeho 
motta: „ Jsme všichni na jedné lodi”. 

Pedagogové speciálních tříd pomáhají při inkluzi dětí v běž-
ných třídách poskytováním individuální péče, dle jimi zpra-
covaných individuálních vzdělávacích plánů.

Zákonní zástupci mají povinnost v případě zařazení dítěte 
do speciální třídy mateřské školy nebo k individuální inte-
graci navštívit příslušná poradenská zařízení. Speciální pe-
dagogické centrum pro vady řeči je ve Valašském Meziříčí  
a Speciální pedagogické centrum pro vady zraku sídlí ve Zlí-
ně. Tato centra dítě na základě lékařských posudků vyšetří 
a vydají „Doporučení školského poradenského zařízení pro 
vzdělávání žáka se speciálními vzdělávacími potřebami ve 
škole”.

S tímto doporučením se rodiče dostaví k zápisu do MŠ. Te-
prve na základě těchto podkladů může být dítě zařazeno do 
speciální třídy pro děti s vadami řeči nebo do speciální třídy 
pro děti s vadami zraku, případně k individuální integraci 
do běžné třídy mateřské školy. Je potřeba zajistit vyšetření 
s předstihem!

Veškeré informace a dokumenty k zápisu budou uveřejněny 
do 31. března 2025 na webových stránkách mateřské školy.

Ivana Gefingová - ředitelka MŠ Krhová

Informace ze třídy Rybiček Informace k ZÁPISU DĚTÍ do MŠ 
na školní rok 2025- 2026

Zápis do Mateřské školy Krhová 
proběhne 12. května a 13. května 2025

Den otevřených dveří pro nové děti a rodiče 
24. 4.2025 od 8 hodin do 11 hodin
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Milí rodiče, 
opět jsme pro vás a vaše děti na-
chystali preventivní vyšetření zraku 
dětí. 

Tento screeninig provádí 
specializovaní pracovníci 
zdravotnického zařízení
 Prima Vizus, o.p.s pod názvem:

“Koukají na nás správně?“

PREVENTIVNÍ VYŠETŘENÍ ZRAKU DĚTÍ V MŠ - 18. 3. 2025

Vidí Vaše dítě  
opravdu dobře?

Proč nechat vyšetřit dítě přístrojem Plusoptix?
Od malých dětí samotných se informaci, že špatně vidí, většinou nedo-

zvíme. To jak vidí, považují za normální. Na řadu zrakových vad se 

přijde v době, kdy již může být pozdě a dítě si nese následky 

celý život. 

Pokud se podezření na oční vadu objeví až ve škole, dítě musí 

např. své zhoršené vidění na  tabuli korigovat usilovnějším 

zaostřováním za cenu zvýšené námahy a únavy očí. Nadměrná 

námaha může způsobovat bolest očí a hlavy. 

� Přístroj Plusoptix umožňuje měřit oční vady u dětí již od 6 měsíců. 
Čím dříve je u  dětí oční vada zjištěna a  včas korigována, tím 
vyšší je pravděpodobnost jejího úspěšného vyléčení. 

� Velký podíl na  vzniku dioptrických očních vad včetně šilhání 
a tupozrakosti má rovněž dědičnost. V případě výskytu očních vad v rodině 
u  rodičů nebo prarodičů se doporučuje nechat dítěti zrak pravidelně  
kontrolovat, protože jakákoliv komplikace může zrak při zanedbání léčby 
značně poškodit.

� Jedním z důsledků nezjištěné a neléčené vady zraku u dětí je riziko 
vzniku úrazu. Projekt preventivního screeningového vyšetření 

zraku svým posláním naplňuje cíle  Národního akčního plánu 
prevence dětských úrazů Ministerstva zdravotnictví ČR.

Jak často vyšetření zraku opakovat?
Vzhledem k vývoji a růstu dítěte a možným organickým 

a funkčním změnám zrakových struktur je vhodné pre-

ventivní vyšetření opakovat každý rok do 7 let věku, 

než dítě nastoupí základní školní docházku. 

Po absolvování vyšetření rodiče do 10 dnů obdrží na 

email, který uvedli na formuláři určeném k  přihlášení 

dítěte, návod, jak postupovat při získání výsledků v elektro-

nické podobě.  

Na základě dosavadních vyšetření z minulých let bylo zjištěno, že cca 
12 % dětí předškolního věku má dosud nezjištěnou dioptrickou oční vadu.

Není mezi nimi i Vaše dítě?

Více informací na www.primavizus.cz

Pomáháme chránit zrak dětí … na zraku dětí 

nám záleží…

Nezjištěná vada zraku může mít pro Vaše 

dítě následky na celý život. 

Moderní a účinnou metodou  

je preventivní vyšetření zraku dětí  

přístrojem Plusoptix.
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Vyšetření zvládnou rodiče s dětmi 
již od jednoho roku. 

Vyšetření bude probíhat 18. břez-
na 2025 od 8:00 hod. 

Rodiče dětí, které nedocházejí 
do školky, mohou k objednání 
do časového harmonogramu 
volat na telefonní číslo 

Tel.: 702 015 920.
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 Ze života školy - stalo se ve škole

I letos v lednu jsme s dětmi vyrazili na lyžařský výcvik. Ve velkých Karlovicích ve skiareálu Kyčerka jsme měli skvělé sně-
hové podmínky.

Lyžařský výcvik

První den se děti podle výkonnosti rozdělily do různých 
skupin. Zkušenější lyžaři se v doprovodu svých instruk-
torů přesunuli zlepšovat své schopnosti. Ti, kteří si obu-
li lyže poprvé, se začali seznamovat s lyžařskou abecedou. 

Instruktorům dalo nemálo práce naučit děti se na lyžích po-
hybovat. Všichni se moc snažili, a tak se mohli brzy přesu-
nout na vleky, které je vyvezly nahoru a mohli začít trénovat 
první obloučky. Během pěti dnů, kdy jsme do Karlovic jezdi-
li, se naši malí lyžaři naučili jezdit na vleku všichni, a navíc 
zvládli i sjezd na přiměřeném kopci tak, aby si neublížili. 

Pátý den jsme pro děti připravili závody. Všichni si zkusili 
sjet svůj první slalom. Naše malé lyžaře přijeli z Krhové do 
Karlovic podpořit i rodiče. Vyhráli ti nejlepší, za svůj výkon 
získali krásné medaile. 

Velkou pochvalu si ale zasloužili všichni lyžaři. Lyžák 
jsme si skvěle užili, děti jezdily domů spokojené a těšily se 
na další den. Poděkování patří našim instruktorům, kteří 
děti učili lyžovat a také rodičům, kteří s námi na lyžák jezdili  
a s dětmi moc pomáhali.

Mgr. Marcela Sekyrová
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Literární soutěž O poklad strýca Juráša 
Strom splněných přání Rozálie Grygarová

Jednou, jak jsem šla na procházku, tak jsem viděla 
hodně podivný strom. Měl na sobě dárky, hračky a dokon-
ce i dopisy. Byly to dopisy od dětí? Asi ano, protože jsem na 
nich viděla různé dětské obrázky a u nich podpisy. 

Na jednom z těch dopisů bylo napsáno: „Přeji si, aby na 
světě nebylo veselo. Přeji si mít všechny hračky z tohoto 
stromu jen pro sebe. Chci, aby všechny stromy přání byly 
jen pro mě. Marek Luboň“.  Pomyslela jsem si: „Co je to za 
kluka, že myslí jen na sebe? Proč chce, aby byl svět kolem 
něj smutný?“ V tom najednou se z toho tajemného stro-
mu ozval hlas: „Ten kluk mi svěřil už několik přání, tohle 
je už třetí.“ Leknutím jsem málem spadla. „Kdo to na mě 
mluví? Kde je kdo?“ „Neboj se, já jsem strom přání, já Ti 
neublížím. Mohla bys mi, prosím, pomoci? Chtěl bych, aby 
ten kluk nemyslel jen na sebe a aby se díval na svět z lepší 
stránky. Aby měl on rád druhé a druzí zase jeho.“ Nevěři-
la jsem vlastním uším ani očím. Ten tajemný strom doo-
pravdy mluví! „Jak já bych Ti ale mohla pomoci?“ Na chvíli 
jsem se zamyslela: „Už to mám!“ řekla jsem najednou  
a rozběhla se domů. Jakmile jsem přišla do pokoje, sedla 
jsem si ke stolu a začala psát… Pak jsem se rozběhla zpátky 
k tomu tajemnému místu a tentokrát jsem v ruce držela 
zabalený papír. Promluvila jsem ke stromu: „Mohla bych 
Ti přivázat na větvičku taky jedno přání ode mě?“ „Ano, 
určitě, jen si posluž.“ odpověděl kouzelný strom. Když si 
strom mé přání přečetl, zajásal radostí. „Ty jsi ale génius! 
Děkuji Ti, že jsi mi tak moc pomohla! Teď už nemusím být 
smutný z přání toho kluka a Tobě rád splním Tvé krásné 
přání!“ Začalo se stmívat, a tak jsem běžela zpátky domů. 
Lehla jsem si do postele a představovala jsem si, jak Marek 
Luboň bude šťastný a kamarádský, jak se mu bude hezky 
dařit a bude se na svět dívat z lepší stránky. 

Na mém lístku totiž stálo: Přeji si, aby měl Marek ko-
lem sebe spoustu dobrých a hodných kamarádů. Aby ho 
měla ráda také celá jeho rodina a aby měl spoustu zážitků, 
na které bude mít jen krásné vzpomínky.“

 A protože mi strom slíbil, že mi přání vyplní, vím, že 
se i Marek změní. 

Příběh jilmu z Velké Lhoty Vít Randýsek

Před mnoha a mnoha lety,
když jsem ještě nebyl na světě,
stál krásný vysoký jilm v zahradě
u babičky a dědy na Velké Lhotě.

Jeho koruna poskytovala úkryt pro ptáčky,
kteří odsud zalétali až k hladině Bystřičky.
Můj tatínek však jiné plány měl,
a tak ten strom pokácel.
Nyní dřevo z toho jilmu, tvoří srdce našeho domu.

Tatínek dům postavil, a pak jsem se narodil.
Když po schodech běhám nahoru a dolů,
vzpomenu si na příběh toho stromu.
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Lidunka Kateřina Daňková

Pohybové aktivity v Krhové

Lidunka. Tak říkáme staré, prastaré lípě, která od ne-
paměti zdobí naši zahradu. Své krásné jméno dostala  
o prázdninách. Letošní léto bylo horké a suché. My s brá-
chou jsme našli osvěžení v bazénu, ale babička Liduš-
ka často vyhlížela mraky, které by probudily k životu její 
zvadlou zahrádku.
Až jednou. Během několika málo okamžiků se zvedl vítr. 
Sluníčko zakryly těžké černé mraky, které se přihnaly od 
Rožnova. Ozvala se první rána. Zatím daleko, ale naháněla 
hrůzu. Pelášili jsme domů jako o závod a přitiskli obličeje 
na okení skla.
A pak to šlo rychle. Oblohu ozářilo pronikavé světlo. Prásk! 
Blesky problikávaly mezi větvemi naší lípy. Najednou vítr 
zesílil a před námi se objevila černá záclona.
Brala všechno. Hračky, kbelíky, konve… Nevydržel ani 

babiččin fóliovník a odporoučel se ke stodole. Vše se třáslo. 
Třásla se okna, třásli jsme se my za nimi. Šedivá hrůza ne-
vynechala ani naši lípu. Strhávala listí, lámala větve. Dílo 
zkázy dokončil blesk.
Nevydržela. Jakoby nás chtěla ochránit a vzala všechnu tu 
pohromu na sebe. Blesky a vítr odezněly stejně tak rychle, 
jako přišly. Liják ustal.
Pod lípou zůstala jen hromada listí, větví a třísek, které 
čouhaly z hluboké rány. A proč říkáme naší lípě Lidunka? 
Byla to právě babička Liduška, která rozhodla, že lípu za-
chráníme. Vždyť ona možná zachránila náš dům! 
Za týden přijeli stromolezci a nemocné větve ořezali, rány 
ošetřili.
Dnes už se má Lidunka čile k světu a babička Liduška do-
dnes na naši lípu nedá dopustit.

Již druhým školním rokem jsme zahájili kroužek Pohy-
bové aktivity. Cílem našeho kroužku je všestranný rozvoj 
pohybových schopností a dovedností. Snažíme se u dětí 
vytvářet pohybové návyky a vztah k pohybu hravou for-
mou v podobě her, posilování, opičích drah a míčových 
her.
Během minulého roku se nám podařilo tělocvičnu vybavit 
pomůckami a také vybudovat malou lezeckou stěnu.
Letos se budeme snažit do cvičení zavést více her a cviků k 
posílení jemné a hrubé motoriky, což je velice důležité pro 
vývoj správné grafomotoriky.
Letos kroužek navštěvuje 9 dětí. Jsme rádi a velice oceňu-
jeme, že se do cvičení aktivně zapojují i rodiče dětí. Je to 
skvělá spolupráce. 

Hledáme pomocníka cvičitele
Je to práce na hodinu týdně se skromnou odměnou.

Pokud je Vám více než 15 let, 
líbila by se Vám práce s dětmi a máte rádi pohyb, 

spojte se s námi nebo nás nezávazně navštivte 
každé úterý od 16.00 hodin v tělocvičně 

TJ Jiskra Krhová.  Rádi Vás uvítáme.

Vedoucí kroužku Nela Mlčáková
Mentor kroužku František Bažacký - jiskrakrhova@email.cz

Pohybový kroužek pro děti 
předškolního věku 
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Trochu se poohlédneme zpět na listopad a prosinec v roce 2024.
Dne 28. 11. 2024 jsme se sešli na adventním setkání  

u Bundárů, tradičně se za námi zastavil i Mikuláš, anděl  
a dva čiperní čerti, kteří všem nadělili něco dobrého na zub 
a proběhli se i po restauraci za obsluhou. Následovalo ob-
čerstvení a pozvání na vánoční setkání a na rozsvícení  vá-
nočního stromu u kapličky. Po hezkém odpoledni jsme se 
rozešli kolem 18.30 hodin na spoje autobusu.

Dne 19. 12. se uskutečnilo Vánoční setkání se vším, co 
k tomu dle tradic patří. Slavnostním přípitkem, večeří, 
vánoční tombolou formou „dáš – dostaneš“, vánočním 
povídáním, ochutnáváním cukroví, zpěvem koled a nako-
nec velkým vzájemným přáním k svátkům a pohodovému 
vstupu do roku 2025. Se zpožděním přejeme všem Krho-
vjanům úspěšný a klidný rok 2025 a připomínáme, že je 

vhodná příležitost přijít se začátkem roku podívat mezi 
nás a následně se přihlásit do Klubu seniorů Krhová. Vý-
bor se setkává každé druhé úterý v měsíci a každý posled-
ní čtvrtek v měsíci probíhá od 15 hodin u Bundárů setkání 
seniorů.

První setkání v roce 2025 proběhlo 30.1.2025 u Bundá-
rů zvesela karnevalem „Pyžamový rej“. Kvůli nemocem 
se nás sešlo trošku méně, ale kdo se dostavil, ten se dobře 
bavil.

Další setkání by se mělo konat 27.února, kdy jednáme o 
besedě či přednášce pro náš klub. Senioři vám přejí hezké 
prožití zbytku zimních dnů s výhledem přicházejícího ob-
dobí jara.                             

Za Klub seniorů Krhová Pavlicová Jana   

 Spolky a kultura

SENIOŘI /Klub seniorů Krhová vstupuje rokem 2025 do 
nové pětadvacítky od založení  
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Letos nás sobota překvapila už od rána přívětivým poča-
sím. Sraz účastníků byl na vlakovém nádraží ve Valašském 
Meziříčí s cílovou stanicí Mořkov. Na nádraží nás čekalo pře-
kvapení, o které se postarali účastníci přímo z Mořkova. Ke 
spokojenosti už snad chyběl jenom ten tradiční chléb se solí. 
Patří jim veliký dík. Setkání jsme zaznamenali společným fo-
tem přímo na nástupišti.

Pak už se stoupalo směrem na sedlo Trojačka, kde jsme 
si po cestě udělali tradiční zastávky na „vydýchání“ spo-
jené s čajovým občerstvením. Sedlo Trojačka nás zastihlo 
slunečným počasím s krásnými výhledy na okolní kopečky. 
Náš výstup byl zaznamenám do pamětní knihy. U památní-
ku „Trojačka“ jsme překvapili skupinu asi 60 turistů z obce 
Hostašovice, kteří se účastnili tradiční akce Pochod na Tro-
jačku pořádanou TJ Sokol Hostašovice s letošním jubilejním 
číslem 50. 

Potom vedly naše kroky na rozcestí „U Obrázku“ nad 
Jehličnou a zastavili jsme se u pramene Jarošovka, kde máme 
vždy po náročném pochodu občerstvovací zastávku.

Posilněni jsme pokračovali do cíle našeho celodenního 
snažení  výškového bodu „Budička“ (508 m).  Zde byl tra-
dičně proveden zápis do pamětní knihy, zaznamenám počet 
účastníků, momentální stav počasí, proběhla kontrola zápisu 
z minulého roku a byly rozdány pamětní účastnické lístky. 
Potom jsme kráčeli co nejkratší cestou kolem mysliveckého 
výletiště a kolem krásné dřevěné kaple jsme dorazili do re-
staurace „U Bundárů“. V restauraci jsme zhodnotili průběh 
celé vycházky a všichni se občerstvili pivem a dobrým jídlem. 
Celkem se akce zúčastnilo 23 turistů a pejsek jménem Bože-
na. Účastníci byli spokojení a již se všichni těší na další ročník 
výšlapu „Krhovská Hromnice 2026“.

Za spolek zahrádkářů Krhová, Ing. Otakar Petřek

ZAHRÁDKÁŘI / Krhovská hromnice 2025
Jako každý rok jsme pro členy zahrádkářského spolku i širokou veřejnost, uspořádali v sobotu 8. února 2025 

již 8. ročník „Krhovské hromnice“.
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Vážení čtenáři,
pokud se v těchto dnech zhluboka nadechnete v přírodě, 

tak vám určitě bude vzduch připomínat blízkost jara. Ano, 
je to tady. Tím nechci říci, že se paní Zima nadobro vzdala 
své moci. Určitě je lepší, když se vyřádí v zimních měsících  
a nenechá si svou sílu na období kvetení stromů.
Co asi dělají zahrádkáři v zimním období? 

V našem regionu se konají pro zahrádkáře hodnotná od-
borná školení či přednášky. 10.1. pořádala Ovocná výzkumná 
stanice Horní Bečva odbornou degustaci jablek pro odbor-
níky z významných institucí, ústavů a universit ale také pro 
odborníky z řad Českého zahrádkářského svazu nejen z Čes-
ké republiky.

V sobotu 8. 2. se konala zajímavá přednáška na téma 
pěstování drobného ovoce pořádána ZO Zubří. Základní or-
ganizace zahrádkářů Růžďka pořádá krátké praktické be-
sedy s prostorem na dotazy ve středu 26.2.2025 od 17.00h. 
Připravují se další instruktáže a ukázky řezů apod.

Přednášející a školitelé jsou významní odborníci v rám-
ci celé republiky a vždy je přínosem účast pro každého 

pěstitele či zahrádkáře. Na setkání přijíždí zájemci od Frýd-
ku-Místku, Rožnovska až po Bystřici pod Hostýnem. Není 
to jen zájem o informace, ale také setkání dlouholetých přá-
tel, výměna zkušeností nebo roubů či podnoží. 
Jaká jsou aktuální témata na nejbližší období?

Zkušenosti v řezu ovocných dřevin, v nejbližší době řez 
a ošetření drobného ovoce jako jsou maliny, rybíz nebo an-
grešt. Velmi brzy bude období pro předjarní ošetření bro-
skvoní proti kadeřavosti.
Co se připravuje v našem regionu?

Třeba mezinárodní výstava nebo celostátní setkání od-
borníků. Ale o podrobnostech někdy příště.
Jaké jsou plány na jaro v naší základní organizaci Krhová?

Takovými plány jsou náročné investiční akce, které ne-
snesou odkladu: přeložka hlavního přívodu elektrické ener-
gie přímo do vstupu areálu nebo oprava havarijního stavu 
přívodu vodovodního řádu. Z uvedeného vyplývá, že za-
hrádkáři mají pořád co dělat.
Přeji vám všem hodně radosti, pohody a spokojenosti.

Ing. Vítězslav Kotas

Zahrádkáři v zimě

Specialista na výrobu a renovaci pomníků

      www.kamenictviburda.cz                  774 889 261

Před Po

Renovace starších terasových pomníků

Broušení terasových pomníků bezprašnou technologií přímo 
na místě s aplikací impregnačních ochranných nátěrů 

MIMOŘÁDNÁ NABÍDKA: nyní zvýhodněná cena na broušení starých 
terasových pomníků + impregnační nátěr ZDARMA!

Nabízíme Vám profesionální služby za velmi příznivé ceny
• Zakázková výroba žulových pomníků klasických i originálních tvarů a barev
• Rekonstrukce stávajících pomníků
• Broušení terasových pomníků bezprašnou technologií přímo na místě 

 s aplikací impregnačních nátěrů
• Sekání a opravy písma (zlacení, stříbření, stínování a barvení)
• Pomníkové doplňky: lampy, vázy, vitríny (nerezové, bronzové, žulové)
• Kopání a betonování základů, veškeré betonářské práce kolem pomníků
• Likvidace a odvoz stávajících pomníků

Využijte 20% slevu na sjednané zakázky na rok 2021

Průběh sjednání zakázky
• Přijďte za námi na uvedený hřbitov 

(viz. zadní strana letáčku)
• Konzultace v místě realizace 

ZDARMA
• Vytvoříme Vám cenovou kalkulaci
• Zapůjčení katalogu s širokým 

výběrem pomníků
• Sepsání smlouvy na objednanou 

práci
• Žádné zálohy, platba až po 

dokončení prací
• Široký výběr kvalitního žulového 

materiálu
• Záruka kvality, 15 let v oboru
• Doprava na zakázku ZDARMA

Více na zadní straně

•	 Výroba	a	montáž	hrobů	na	zakázku
•	 Odborné	renovace	a	opravy	stávajících	pomníků
•	 Strojní	broušení	terasových	pomníků	bezprašnou	tech.	

přímo	na	místě
•	 Sekání	a	opravy	písma	(zlacení, stříbření a barvení)
•	 Pomníkové	doplňky	všech	druhů	(nerezové, bronzové, žulové)
•	 Zhotovení	nových	betonových	základů
•	 Likvidace	a	odvoz	stávajících	hrobů

Akce 20%	SLeVa na renovace teracových hrobů 
(broušení, rovnání, impregnace a obnova písma)

ZaVOLejte	–	Přijedeme	–	POradíme	–	Zaměříme	–	naceníme
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Významný den 25. 1.  2025
Vojenská nemocnice Olomouc byla hostitelem a po-

řadatelem ocenění všech účastníků dobrovolných sbírek 
pro obce postižené povodněmi. Za Oblastní spolek Čes-
kého červeného kříže Vsetín přebrala ocenění ředitelka 
úřadu ČČK Vsetín Bc. Lenka Vítková.

Ještě jednou vyjadřujeme poděkování všem občanům 
obce Krhová, kteří přispěli na pomoc postiženým povod-
ní. Také organizátorům sbírky z řad MS ČČK Krhová.

6. 2. 2025 školení hasičů sDH Krhová
Na požádání vedení SDH Krhová uspořádali naši noví 

členové Vendula Orságová a Jakub Kohoutek pro členy 
SDH Krhová školení zdravovědy a první pomoci. O školení 
byl ze strany hasičů zájem. Působivé informace v podání 
školitelů zanechalo u přítomných příjemný dojem. Hasi-
či se zajímali o každou podrobnost. Oboustranný zájem 
je určitě velkým přínosem. Těšíme se na další setkání při 
společných aktivitách.

Z fotografií je vidět atmosféra uvedených činností.

Za Místní skupinu ČČK Krhová
Jarmila Kotasová – předsedkyně

Požádali jsme děti, aby napsaly, co očekávají od kroužku. 
Jako první úkol bylo vybarvení omalovánek ve tvaru sanit-
ky. Všechny omalovánky byly velmi působivé, všem se po-
vedly. Těšilo nás nadšení a zájem dětí. Zůstává v nás dobrý 
pocit, že děláme prospěšnou věc. Naším úkolem je, aby se 

děti zábavnou formou naučily základům zdravovědy. Vě-
říme, že se znalosti a zájem prohloubí natolik, abychom 
se mohli se ctí zúčastnit v jarním období soutěže v rámci 
okresu. Děkujeme vedení školy za poskytnutí zázemí při 
činnosti kroužku.

        ČČK Krhová

Zahájení činnosti kroužku
V úterý 7.1.2025 jsme zahájili činnost kroužku Mladý zdravotník Krhová při Místní skupině Českého červeného kříže 
Krhová. Seznámili jsme se s dětmi a poznávání jsme provedli formou zábavy. 
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19. 1. proběhla valná hromada našeho sboru za účasti ve-
dení obce, našich členů a hostů z okolních sborů. 

V únoru naše jednotka absolvovala v hasičárně školení 
první pomoci a školení na použití AED. 

V dubnu a listopadu jsme byli darovat krev a plazmu.  
Děkujeme sestře Andrei Žlebkové za organizaci.

7. 4. jsme zajišťovali Valašskou rallye. Letos jsme měli na 
starosti shake down a erzetu Straník, kde jsme měli dva 
výjezdy k havarovaným autům. 

13. 4. se naše jednotka zúčastnila námětového cvičení na-
šeho okrsku v Poličné. Dopoledne měli naši strojníci ško-
lení řidičů, po školení se všechny jednotky přesunuly na 
Juřinku, kde se vyzkoušela těsnost protipovodňové klap-
ky, následovalo hašení pomocí hasících přístrojů a čerpání 
vody pomocí PS 12 z Bečvy. Poté jsme se vrátili do Poličné, 
kde proběhl kurz první pomoci pod dohledem členek Čer-
veného kříže z Valašského Meziříčí. 

19. 4. měla naše jednotka druhé taktické cvičení a to eva-
kuaci Základní školy Krhová. Děti se při požárním popla-
chu seřadily před budovu ZŠ a poté se ve skupinách vydaly 
na různá stanoviště, kde si mohly vyzkoušet a prohlédnout 
hasičskou výbavu a různé technické zařízení. Paní Ing. Hu-
bová ze stanice Valašské Meziříčí připravila dětem zajíma-
vou přednášku. 
Za to patří Aničce velké poděkování. 

2. 5. proběhl Železný máj. Nasbírali jsme více než 10 tun 
šrotu, který nám nachystali místní obyvatelé. Tímto jim 
moc děkujeme.

4. 5. jsme v dopoledních hodinách postavili májku. Podě-
kování patří panu Holčákovi za pomoc při stavění. V od-
poledních hodinách jsme uspořádali již 2. ročník pálení 
čarodějnic. Pro děti byly připraveny hasičské dobroty od 
našich sester. Byla vyhlášena soutěž o nejhezčí dětskou i 
dospělou masku. Nechybělo bohaté občerstvení. Účast byla 
velká a za to moc děkujeme. 

Každoročně jsme zahájili Nový rok již tradičním zapálením novoroční vatry, nachystáním světýlek, dohledem nad klid-
ným průběhem akce a prodejem špekáčků a svařáku. 

V pátek 17.1. se uskutečnila valná hromada našeho 
sboru. Na začátku jsme přivítali vedení obce, zástupce 
OSH Vsetín a bratry a sestry z okolních sborů. Zhodnotili 
jsme bohatý uplynulý rok a nastínili společné plány pro 
rok 2025. 

Na závěr byli oceněni členové sboru za příkladnou práci 
ve sboru a během povodní a za desetiletou činnost ve sbo-
ru. Přivítali jsme mezi sebou zástupce rodiny Vojty Kla-
nicy, kterým jsme předali šek na 50 025 kč. Z této částky 

věnovali 20 000 kč manželé z Krhové, kteří nechtějí být 
jmenováni. Peníze se podařilo vybrat na Mikuláše v rodi-
nách, po kterých jsme chodili s nadílkou, zavítali jsme i na 
právě probíhající zastupitelstvo a další kasička byla na Ži-
vém betlémě a prodeji kaprů. Děkuji všem občanům, kte-
ří jakkoliv na tak krásnou věc přispěli. Velmi děkuji všem 
bratrům a sestrám za obětavou a příkladnou práci, kterou 
všichni dělají srdcem a ve svém volném čase. Budu se těšit 
na další spolupráci.                                  Velitel SDH Dalibor Sekyra

 Sbor dobrovolných hasičů Krhová

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SDH KRHOVÁ                                                            

ZRÁVA O ČINNOSTI SDH KRHOVÁ ZA ROK 2024 
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11. 5. jsme v dopoledních hodinách zajišťovali závody ve-
teránů, pod názvem Krhovský kopec. Dělali jsme dozor na 
trati a v hasičárně jsme měli připraveno občerstvení pro 
závodníky i veřejnost. V odpoledních hodinách probíha-
la obecní veselice, kde jsme měli pro děti připraveny sta-
noviště jako aersoft, střelbu ze vzduchovek a stříkání ze 
džberovek. 

18. 5. jsme se zúčastnili Jonáškova zábavného odpoledne  
v zámeckém parku ve Valašském Meziříčí. Předváděli jsme 
hasičskou techniku a pro děti jsme měli připraveny různé 
úkoly. 

19. 5. se konalo obvodové kolo okrsku Valašského Meziří-
čí a Lešné v Hrachovci. V kategorii muži 35+ jsme obháji-
li první místo časem 18.04s a postoupili jsme na okres do 
Horní Lidče. Letos jsme startovali i v kategorii ženy, kde 
jsme vybojovali krásné třetí místo. Všem moc děkujeme.

26. 5. se konalo první kolo Valašské hasičské ligy ve Vel-
kých Karlovicích. Tímto jsme zahájili sportovní sezónu. 
V letošním roce jsme sestavili tři týmy. Muže 35+, muže 
a ženy. Za loňský rok máme za sebou zhruba 17 soutěží  
a přes 40 startů. Naše nejlepší časy padly na soutěži v Leš-
né, kde muži dosáhli času 15.82s a veteráni 15.53s, což je 
rekord týmu. Ženám se nejvíc dařilo ve Veselé, kde zaběhly 
svůj nejlepší čas 19.16s. 

Ve Valašské hasičské lize jsme celkově skončili za muže 
35+ na druhém místě a v kategorii muži jsme obsadili nád-
herné třetí místo. Naše ženy skončily celkově na sedmém 
místě. Všem moc děkuji za účast v soutěžích. 

1. 6. jsme na fotbalovém hřišti pořádali kácení májky  
a dětský den. Děti plnily různé úkoly a po jejich absolvo-
vání dostaly palačinky a různé dárky. Nechyběly ani ská-
kací hrady, jízda na koních pana Dráče a tombola. Také se 
pokácela májka a proběhlo tipování její délky. Nechybělo 
bohaté občerstvení. 

22. 6. pořádala obec společně se spolky Pohádkový les. Zde 
jsme již tradičně měli U obrázku stanoviště čertů s občer-
stvením a druhé stanoviště Smolíček pacholíček. Další ob-
čerstvení jsme měli na myslivecké chatě. 

19. 7. jsme navštívili příměstský tábor v Krhové. Děti si 
prohlédly techniku a zkoušely stříkat z hadic. 

16.  8. se naši čtyři mladí hasiči zúčastnili týdenního rescue 
kempu na Bukovině v Popovicích. Je to velmi dobrá přípra-
va hasičů do výjezdové jednotky. 

27. 7. jsme pořádali pátý ročník hasičské soutěže O pohár 
starostky obce Krhová. Tato soutěž je součástí Valašské 
hasičské ligy. Do soutěže se zapsalo 31 týmů. Naše ženy 
po drobné chybě bohužel soutěž nedokončily, muži i přes 
problémy s prasklou savicí skončili s časem 17.36 na de-
sátém místě a veteráni ve své kategorii vyhráli s časem  
15.68s. Jako bonus získal náš nejmladší člen Jakub Sekyra 
speciální cenu nejrychlejší brko.

Naše poděkování patří všem sponzorům, starostce obce 
Ing. Kateřině Grygaříkové, rozhodčím, fotbalistům FC 

Krhová 1940 z.s. za propůjčení fotbalového hřiště, členkám 
Českého svazu červeného kříže za zdravotní dozor, Kami-
lovi za moderování akce a Mirovi za zvukovou kulisu. Velké 
poděkování patří všem bratrům a sestrám, kteří se jakkoliv 
podíleli na chodu celé akce. 

7. 9. proběhl v Poličné nohejbalový turnaj O putovní pohár 
starosty okrsku. Náš tým skončil na krásném šestém místě. 

V září nás neminuly předem hlášené povodně. Již týden 
předem jsme pytlovali a rozváželi pytle s pískem do rizi-
kových míst a zájemcům. Obavy se bohužel naplnily a naše 
jednotka měla plné ruce práce. V terénu jsme byli nepřetr-
žitě celý víkend, čerpaly se sklepy, odstraňovaly stromy a 
naplaveniny, voda neminula ani hasičskou zbrojnici. Také 
se neustále pytlovalo a velké díky patří i všem dobrovolní-
kům, kteří nám přišli pomoci. V pondělí jsme byli povoláni 
do Poličné, kde jsme čerpali prostory ZŠ a zatopené sklepy 
rodinných domů. Všem, kdo se jakkoliv podílel moc děkuji. 

V neděli 22. 9. jsme okamžitě zareagovali na výzvu Kraj-
ského operačního střediska Zlínského kraje na pomoc 
Jeseníku. Naše jednotka vyjela v úterý v brzkých ranních 
hodinách a  v počtu 1+8 dorazila na místo určení. Byl nám 
přidělen úsek v Bělé pod Pradědem. Zapojili jsme se do čer-
pání studní, úklidu zahrad a komunikací. Ve večerních ho-
dinách jsem se vrátili zpět na základnu. Všem strašně moc 
děkuji za rychlou reakci a ochotu.

15. 11. jsme dohlíželi na hladký průběh akce Putování se 
světýlky. Po průvodu s lampióny si u nás děti mohly opéct 
špekáček.

V roce 2024 vyhlásilo Okresní sdružení hasičů Vsetín sou-
těž o maskota sboru SDH a Pájova Betynka získala pro náš 
sbor třetí místo. Moc gratulujeme.

23. 11. jsme pro naše členy SDH uspořádali odpočinkový 
zájezd do Aqualendu Moravia. 

30. 11. se u kapličky rozsvěcoval vánoční strom. Zde jsme 
zajišťovali občerstvení a udělali mikulášskou družinu. Mi-
kuláš si s dětmi popovídal a společně odpočítali rožnutí 
stromu a svícnu. Tím začal vánoční čas. K poslechu krásně 
zahrál Jiří Mičola a hosté. 

5.12. jsme jako každý rok vytvořili tři mikulášské družiny 
a chodili po předem objednaných rodinách. Zavítali jsme 
i na právě probíhající schůzi zastupitelstva obce. V dalších 
dnech jsme udělali Mikuláše ve firmě Schott a Cabot. Cel-
kový výtěžek z akcí je až dech beroucích 50 025 Kč. V částce 
je zahrnut i dar od manželů z Krhové v částce 20 000 kč. 
Všem, kdo se na akci podíleli, moc děkuji. 

20. 12. se uskutečnil u kapličky Živý betlém. Zde jsme po 
celé trase od ZŠ přes fotbalové hřiště ke kapličce rozmístili 
lucerny se světýlky. Také jsem zajistili občerstvení. Nechy-
běl náš hasičský svařák a bramboráky.

Závěr roku patřil tradičnímu prodeji kaprů v hasičárně. 
Letos jsme prodali cca 550 kg kaprů a amurů. Vzhledem k 
velkému počtu zájemců byl prodej náročný. Velké poděko-
vání patří všem, kteří se na akci podíleli. 
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Naše výjezdová jednotka se skládá z patnácti členů.  
V roce 2024 jsme měli celkem 21 výjezdů. Mezi ně patřili 
například povodně, záchrana osob s pomocí AED, požáry, 
technické pomoci a první výjezdy na likvidace sršňů a vos 

Za loňský rok bych chtěl vyzdvihnout profesionální 
zásah všech zúčastněných členů při povodních. Také po-
moc při evakuaci osob z vlaku u motorestu Pelikán byla 
perfektně zvládnutá. V neposlední řadě chci poděkovat 
členům jednotky, kteří byli při výjezdu u záchrany osoby  
s pomocí AED. Tyto typy výjezdů jsou hodně psychicky 
náročné. Na druhý den se nám dostalo i milého poděko-
vání od zasahující lékařky. 

Členové jednotky absolvovali během roku školení 
strojníků, řidičů a preventistů. Probíhaly také brigády 
v hasičské zbrojnici a řádně jsme se starali o svěřenou 
techniku. 

Díky dotacím Zlínského kraje pro podporu jedno-
tek dobrovolných hasičů se podařilo nakoupit vybavení 
pro naši jednotku. Vše bylo pořízeno v celkové hodnotě  
172 650 Kč z toho necelých 60 procent činila dotace, zby-
tek byl hrazen z rozpočtu jednotky.

Bylo pořízeno zásahové oblečení, batoh a vak pro ha-
šení lesních požárů. Také chci poděkovat Radě obce Krho-
vá za rychlé schválení a pořízení dvou kalových čerpadel 
Rosenbauer, která nám pomohou při rychlém odčerpává-
ní vody při povodních. 

Chtěl bych moc poděkovat všem aktivním členům SDH 
za vzornou spolupráci při akcích a manželkám za trpěli-
vost, také děkuji paní starostce Ing. Kateřině Grygaříkové 
za získávání dotací a zastupitelům obce za vstřícné jed-
nání, přízeň, podporu a každoroční finanční dar pro náš 
sbor.                                             Velitel JSDH Krhová Dalibor Sekyra

Jednotka JSDH

Poslední den v roce jsme postavili novoroční vatru.

Z financí, které jsme utržili ze všech akcí jsme pro jed-
notku pořídili speciální oblek a vysavač na odchyt vos a 
sršňů. 

 SDH věnovalo 10 000 kč naší čestné člence hendikepo-
vané Adéle Sekyrové. Benefiční akci pro ni pořádala naše 
sestra Ilka Mičolová. Za to ji moc děkujeme.

V loňském roce jsme podali žádost o obnovu naší histo-
rie sboru. Náš dotaz projednala Ústřední odborná rada 
vnitroorganizační 19. 2. Bohužel stanovy SH ČMS nic po-
dobného jako je doplacení členských příspěvků za roky 
nečinnosti neznají a nepočítají s tím. 
Na náš sbor bude pohlíženo jako na nově vzniklý sbor, ale 
k naší historii se neoficiálně budeme hlásit a připomínat. 
Vznik sboru 1911 a obnova sboru 2014.
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Fotbalisté FC Krhová uzavřeli rok 2024 valnou hroma-
dou, která přinesla několik změn ve vedení klubu. Časově 
vytíženého Vladislava Grygaříka ve výboru nahradil Da-
niel Pavlica. Ke změně došlo i na pozici hlavního trenéra 
mužů, kde se nově ujal kormidla zkušený Karel Baroš.

Příprava na jarní část sezóny odstartovala 12. ledna, kdy 
tým trénuje jednou týdně v tělocvičně a jednou na umělé 
trávě ve Valašském Meziříčí. 

V rámci zimní přípravy se Krhová utká s těmito soupeři: 
15.2. Růžďka (UT Vigantice) 
7.3. Heršpice (UT Valmez) 
9.3. Ženklava (UT Vigantice) 
 Stráník – termín a místo v jednání

Vrchol přípravy pak bude březnové soustředění na Hu-
tisku, zaměřené na kondiční přípravu a týmovou spolu-
práci.                                           Za FC Krhová 1940 z.s. Lukáš Bayer

Nezahálí ani naši nejmenší fotbalisté. Školka 
FC Krhová pravidelně trénuje v nedalekých Mště-
novicích pod vedením zkušených trenérů. Mladé 
naděje se už teď těší na zápasy a turnaje, kde budou 
moci předvést, co se naučily.

Klub plánuje uspořádat turnaj pro školičku a 
mladší přípravku jako předprogram tradiční Kr-
hovské veselice.  Vrcholem léta pak bude červen-
cový fotbalový turnaj, který bude součástí oslav 
85. výročí založení fotbalu v Krhové. FC Krhová tak 
pokračuje v aktivní práci s mládeží i seniorským tý-
mem a těší se na jarní část sezóny!

 Fotbalový klub FC Krhová 1940

FC Krhová nespí

Mládež v plném nasazení 
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